
 Voor veel Waalrese burgers is het Omgevingsplan het belangrijkste onderwerp dat de komende 
jaren op de agenda van de gemeenteraad staat. Dat geldt zeker voor degenen die in de natuur- en 
milieuorganisaties actief bezig zijn met de fysieke leefomgeving. Wij hopen dat U zich hiervan 
bewust bent.

Wij weten precies aan welke doelstellingen en eisen het gemeentelijk omgevingsplan wettelijk moet 
voldoen. Maar er is meer dan dat!
Al vele jaren hebben de natuur- en milieuorganisaties zich intensief voorbereid op de implementatie 
van de Omgevingswet en wat dat betekent voor onze fysieke leefomgeving, vooral dicht bij huis. 
Het gaat ons primair om de Omgevingswaarden en de Omgevingskwaliteit en dat is veel meer dan 
een setje gemeentelijke regels, zoals dat in het verleden voornamelijk het geval was. Onze 
uitgangspunten en wensen ten aanzien van het omgevingsplan zijn klip en klaar en staan kort en 
bondig geformuleerd op papier. Dat willen wij ook uitdragen. Zeker bij het bestuur van onze 
gemeente en dus ook de gemeenteraad.

Het Omgevingsplan is “vormvrij”, dat wil zeggen dat de gemeente zelf mag bepalen hoe het 
eruitziet en hoe gedetailleerd het is. Maar wat je er in stopt komt er uit en wat je er niet in stopt 
komt er ook niet uit.  Het moet uiteindelijk wel zo evenwichtig zijn dat alle belanghebbenden er 
goed mee kunnen werken en geborgd is dat met ieders specifieke belangen voldoende rekening is 
gehouden. Wij komen op voor ons grootste belang, het behoud en het versterken van de ecologische 
waarden in de fysieke leefomgeving. Ik neem aan dat ik niet hoef uit leggen wat daar allemaal bij 
hoort. 

De Nota van Uitgangspunten, waarvoor het College van B&W nu aan de gemeenteraad vraagt om 
mee in te stemmen maakt juridisch gezien geen deel uit van het Omgevingsplan.
Er is ook geen enkele vorm van participatie toegepast, bij voorbeeld door ons te consulteren.

Wij beschouwen het raadsvoorstel en de bijbehorende Nota van Uitgangspunten dan ook uitsluitend 
als een onderonsje van het gemeentebestuur en nemen het voor kennisgeving aan.

Uiteraard hebben wij vanuit onze betrokkenheid en deskundigheid de inhoud van de Nota 
zorgvuldig en tot in detail bestudeerd. Wij zijn er niet enthousiast van geworden. 
Bovendien, op een aantal plaatsen klopt niet helemaal wat er op papier staat. Dat is voor ons 
evident.
Hier en nu is niet de juiste plaats en het meest geschikte moment om onze bedenkingen bij de Nota 
nader toe te lichten.  

Natuurlijk vinden wij het wel belangrijk om te horen wat de gemeenteraad inhoudelijk van de Nota 
vindt. Daarom spreek ik nu ook in en neem ik zo meteen plaats op de publieke tribune om goed te 
luisteren.
Als is het maar om te voorkomen dat in het verdere proces de nota een eigen leven gaat leiden. 
Neemt U alles wat het College nu voorstelt voor zoete koek aan of bent U bereid ook te luisteren 
naar signalen die burgers en maatschappelijke organisaties geven?

Ik zal voor alle zekerheid de griffier vragen de tekst die ik vanavond uitspreek ook toe te voegen 
aan de stukken van de de besluitvormende raadsvergadering op 6 februari a.s.  

Tot slot, als U mij nog even de tijd gunt: Iets anders, maar wat wel samenhangt met hetgeen ik over 
het Omgevingsplan heb gezegd.



“Ik ben me als betrokken burger rot geschrokken van de inhoud en vooral de teneur van de door het 
College van B&W op 21 december j.l. aan Uw raad gezonden informatiebrief met als onderwerp 
“De Omgevingswet is een feit per 1 januari 2024!”
Het College geeft (en ik citeer letterlijk) een “winstwaarschuwing” waarvoor bij de raadsleden 
begrip wordt gevraagd. Ik zal dezelfde stijlfiguur gebruiken.

Als zoiets in het bedrijfsleven gebeurt worden de aandeelhouders zenuwachtig en gaan verhaal 
halen bij de Raad van Commissarissen.
Als betrokken Waalrese burger kom ik daarom verhaal halen bij de gemeenteraad: Wilt U bewaken 
dat de gegeven “winstwaarschuwing” niet ten koste gaat van de snelheid en de zorgvuldigheid 
waarmee het Omgevingsplan wordt gerealiseerd.

Wij hebben in elk geval geen begrip voor “alle beren op de weg” die het College nu al ziet. Schakel 
de deskundige burgers maar wat meer in, wij doen graag mee. Met een goede samenwerking 
kunnen we veel sneller iets moois voor elkaar krijgen. 
Het College wil (ik citeer de raadinformatiebrief weer) bij de implementatie van de Omgevingswet 
vooral de “dienstverlening richting onze burgers op pijl houden zoals nu”. In de brief wordt “pijl” 
Freudiaans met een lange ij geschreven. Ik hoop dat “peil” met e-i wordt bedoeld.

Wij willen nu vooral dat bij de implementatie van de Omgevingswet in onze gemeente heel wat 
meer echte burgerparticipatie wordt toegepast. Veel hoger op de participatieladder.  Dat te bewaken 
is ook de verantwoordelijkheid van de gemeenteraad. 
Neem alle mooie en waardevolle voorstellen ter harte die op 2 juni 2022 zijn gepresenteerd in de 
door de griffier georganiseerde bijeenkomst “Nieuwe Raad aan de slag met de Omgevingswet”.
Maar vooral, voer deze als gemeentebestuur ook uit!

Ik hoop dat ik hier vanavond geen roepende in de woestijn ben die ook nog eens aan dovemansoren 
praat.

Dus gemeentebestuur: Wat het Omgevingsplan betreft graag een paar tandjes bij schakelen. Zeker 
wat betreft ambities en burgerparticipatie. Maar graag ook qua einddatum waarop het plan voor het 
gehele grondgebied van onze gemeente klaar en door de gemeenteraad vastgesteld is.
Het gaat tenslotte om het algemeen belang: Een kwalitatief hoogwaardige fysieke leefomgeving 
voor iedereen en overal in onze gemeente.

Dank U

  




